
I Z V J E Š T A J 

 

O RADU SAVJETA ZA VODE ZA 2022. GODINU  

 

 

 

 

I. UVODNE NAPOMENE 
 

Osnivanje, položaj i uloga Savjeta za vode, kao savjetodavnog tijela za davanje predloga za 

odlučivanje o stručnim pitanjima i za pružanje stručne pomoći u postupku donošenja odluka iz 

oblasti voda, utvrđena je odredbama čl. 151a i 151b Zakona o vodama (“Službeni list RCG”, broj 

27/07 i “Službeni list CG”, br. 32/11, 48/15, 52/16 i 84/18). U skladu sa tim odredbama, Savjet je 

osnovan Odlukom o obrazovanju Savjeta za vode (“Službeni list CG”, broj 39/19), a postojeći 

personalni sastav Savjeta određen je Odlukom o izmjeni Odluke o obrazovanju Savjeta za vode, 

koju je Vlada Crne Gore donijela na sjednici od 16.12.2021. godine. 

 

Savjet ima predsjednika i 10 članova, imenovanih iz reda: istaknutih naučnih i stručnih lica iz 

oblasti voda i zaštite životne sredine, javnog zdravlja, privrede i finansija, jedinica lokalne 

samouprave, nevladinih organizacija iz oblasti voda i zaštite životne sredine, kao i naučnih i 

stručnih institucija od značaja za održivo upravljanje vodnim resursima i privrednih društava koja 

obavljaju djelatnost vodosnabdijevanja i odvođenja otpadnih voda, i to: 

1) Željka Furtulu, generalnog direktora Direktorata za vodoprivredu u Ministartsvu   
poljoprivrede šumarstva i vodoprivrede, za predsjednika;  

2)    Vesnu Bajović, v.d. direktoricu Uprave za vode, za članicu; 
3) prof. dr Gorana Sekulića, predstavnika Građevinskog fakulteta Univerziteta Crne Gore, 

za člana; 
4) prof. dr Sretena Tomovića, predstavnika Građevinskog fakulteta Univerziteta Crne Gore, 

za člana; 
5) Dušicu Brnović, direktoricu Zavoda za hidrometeorologiju i seizmologiju, za članicu; 
6)    Filipa Makrida, direktora „Vodovoda i kanalizacije” DOO Podgorica, za člana; 
7)    Zoricu Đuranović, načelnicu Direkcije za upravljanje vodama u Ministarstvu    

               poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, za članicu; 

8)    Draganu Đukić, načelnicu Direkcije za monitoring i evaluaciju u Ministarsrtvu  
               poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, za članicu; 

9) Mila Radovića, samostalnog savjetnika u Upravi za vode, za člana; 
10)    dr Ivanu Joksimović, predstavnicu Instituta za javno zdravlje Crne Gore, za čl.;  
11)    Miodraga Radunovića, diplomiranog pravnika, za člana. 

 



Prvu konstitutivnu sjednicu, u aktuelnom mandatu, Savjet je održao 17. maja 2022. godine, na 

kojoj je usvojio i Poslovnik o svom radu. 

Zakonom je propisano da se Savjet osniva radi davanja predloga za odlučivanje o stručnim 

pitanjima i za pružanje stručne pomoći u postupku donošenja odluka iz oblasti voda. S tim u vezi, 

Savjet, naročito: 

1) daje predloge od značaja za unaprjeđenje stanja u oblasti voda; 

2) pruža stručnu pomoć prilikom izrade strategije, nacionalnih programa i planova upravljanja 

vodama; 

3) daje stručna mišljenja na javnoj raspravi za planska dokumenta upravljanja vodama; 

4) prati realizaciju nacionalnog programa i planova upravljanja vodama; 

5) daje predloge za poboljšanje učešća javnosti u procesu planiranja, donošenja odluka i kontrole 

njihovog sprovođenja;  

6) daje stručne predloge za edukaciju javnosti o značaju vode kao prirodnog javnog dobra, o 

potrebi racionalizacije potrošnje vode, zaštite vode i ulozi vodnih objekata u obezbjeđenju usluga. 

 

II. RAD SAVJETA U IZVJEŠTAJNOM PERIODU 
 

U toku 2022. godine Savjet za vode je pripremio i održao ukupno četiri sjednice (I - IV).  

U nastavku se daje pregled održanih sjednica sa glavnim pitanjima koja su razmatrana, kao i 

zaključcima donešenim povodom tih pitanja. 

 

I.   Savjet za vode je svoju I sjednicu, održao 17.05.2022. godine. Na ovoj sjednici Savjet je 

razmatrao sljedeća pitanja: 

1. Donošenje Poslovnika o radu Savjeta za period mandata ovog saziva; 
2. Upoznavanje sa Zaključkom Vlade Crne Gore o aktuelizovanju Ugovora o međusobnim 
odnosima u upravljanju vodama od zajedničkog interesa Crne Gore sa Bosnom i 
Hercegovinom;              
3. Dogovor o daljim aktivnostima;  
4. Pitanja i predlozi. 

 

Rad Savjeta po usvojenim tačkama dnevnog reda: 

1. Donošenje Poslovnika o radu Savjeta za period mandata ovog saziva 

Prisutni su upoznati sa predlogom teksta Poslovnika o radu Savjeta za vode za period mandata 

ovog saziva, koji je pripremio Miodrag Radunović. Nakon kratke rasprave, predlog Poslovnika o 

radu Savjeta za vode je jednoglasno usvojen. 

 



2. Upoznavanje sa Zaključkom Vlade Crne Gore o aktuelizovanju Ugovora o međusobnim 

odnosima u upravljanju vodama od zajedničkog interesa Crne Gore sa Bosnom i 

Hercegovinom 

Savjet je upoznat sa Zaključkom Vlade Crne Gore o aktuelizovanju Ugovora o međusobnim 

odnosima u upravljanju vodama od zajedničkog interesa Crne Gore sa Bosnom i Hercegovinom, 

br. 04-1928/2 od 08.04.2022 godine. 

S tim u vezi, konstatovano je da je u periodu kraj marta - početak aprila ove godine Ministarstvo 

kapitalnih investicija pokrenulo inicijativu za formiranje Radne grupe koja bi sarađivala sa Bosnom 

i Hercegovinom po pitanju Bilećkog jezera. Članovi ove Radne grupe su i predstavnici MPŠV i 

Uprave za vode. 

Takođe je konstatovano da je u prethodnom preriodu Vlada, 2010. godine, usvojila Nacrt ugovora 

o međusobnim odnosima u upravljanju vodama od zajedničkog interesa Crne Gore sa Bosnom i 

Hercegovinom, ali je uvijek iskrsavao problem koji je usporavao zaključivanje tog Ugovora. Od 

značaja je istaći da Crna Gora za sada nema potpisan Ugovor o saradnji u oblasti upravljanja 

vodama, ni sa Republikom Srbijom. 

Jedan od najvećih problema koji stoji na tom putu i koji kroz potpisivanje tog ugovora treba riješiti 

čini sistem Bilećkog jezera napravljen u doba SFR Jugoslavije. Oko 25 % potencijala ovog jezera 

pripada Crnoj Gori koja, za sada, nije našla način da iskoristi ovaj svoj potencijal, pa na tome 

svakako treba ubuduće aktivno raditi. Da bi ovo bilo moguće, treba stvoriti zakonski okvir, tj. 

potpisati Ugovor da bi moglo da se pregovara i pokuša da se nađe rješenje za korišćenje dijela 

voda koji pripada Crnoj Gori, kao i da se na neki način naplati dugogodišnje korišćenje dijela 

našeg potencijala od strane Bosne i Hercegovine i Hrvatske. Pri tome treba koristiti, po potrebi, i 

pomoć Evropske komisije i međunarodno pravo u skladu sa konvencijama koje je Crna Gora 

ratifikovala. 

Savjet je jednoglasno usvojio zaključak da se na narednoj sjednici razmotri posljednji tekst Nacrta 

ugovora o međusobnim odnosima u upravljanju vodama od zajedničkog interesa Crne Gore sa 

Bosnom i Hercegovinom i isti uz eventualne izmjene i dopune uputi u proceduru usvajanja na 

Vladi Crne Gore, na način što će se prethodno pribaviti mišljenja zainteresovanih ministarstava. 

3. Dogovor o daljim aktivnostima 

Dat je i jedoglasno usvojen predlog da se u narednom periodu pripremi Plan rada Savjeta za 

vode, kako bi se konkretizovale aktivnosti na kojima će Savjet raditi. 

Razgovarano je i o projektima na kojima radi Ministarstvo i za koje Savjet može da da svoj 

doprinos. 

4. Pitanja i predlozi 

Pod ovom tačkom dnevnog reda zaključeno je da se naredna sjednica Savjeta održi najkasnije 

za mjesec dana. 

II.   Savjet za vode je svoju II sjednicu, održao 30.06.2022. godine. Na ovoj sjednici Savjet je 

razmatrao sljedeća pitanja: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode; 



2. Razmatranje Nacrta ugovora između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i 
Hercegovine o međusobnim odnosima u oblasti upravljanja vodama od zajedničkog interesa;              
3. Izgradnja privremene brane na Morači kao jedna od aktivnosti na rješavanju problema 
pada izdašnosti izvorišta Bolje sestre - upoznavanje sa tekućim aktivnostima, uloge institucija, 
pravni okviri; 
4. Procjena kapaciteta za implementaciju EU direktiva iz oblasti upravljanja vodama - 
upoznavanje sa odgovornostima, problemi i nedostaci;           
5. Pitanja i predlozi. 

 
Rad Savjeta po usvojenim tačkama dnevnog reda: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode 

Savjet za vode je jednoglasno usvojio zapisnik sa svoje I sjednice, održane 17.05.2022. godine. 

2. Razmatranje Nacrta ugovora između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i 

Hercegovine o međusobnim odnosima u oblasti upravljanja vodama od zajedničkog 

interesa  

Savjet za vode je razmatrao tekst Nacrta ugovora između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara 

Bosne i Hercegovine o međusobnim odnosima u oblasti upravljanja vodama od zajedničkog 

interesa, koji je Vlada Crne Gore usvojila 2010. godine, a kome su prethodile dvije inicijative od 

strane Bosne i Hercegovine. Ugovor se odnosi na korišćenje voda, zaštitu voda od zagađenja, 

uređenje vodotoka i zaštitu od štetnog dejstva voda.  

Ugovorom je predviđeno formiranje Komisije za vodoprivredu koja će razmatrati specifična pitanja 

od zajedničkog interesa dvije države, kao i potkomisije koja bi se bavila pravičnom raspodjelom 

hidroenergetskog potencijala hidrosistema rijeke Trebišnjice. 

Pokrenuto je i pitanje da li Ugovor daje dovoljno jak formalno-pravni okvir za rješenje pitanja 

naknade za korišćenje od strane Bosne i Hercegovine i Hrvatske dijela voda koji pripada Crnoj 

Gori i naznačeno da treba koristiti pomoć Evropske unije I međunarodno pravo u skladu sa 

konvencijama koje je Crna Gora ratifikovala.Takođe se raspravljalo o odredbi Ugovora (člana 9 

stav 2) kojom je definisano da „za izgradnju, korišćenje i održavanje pojedinih značajnijih vodnih 

objekata, odnosno vodnih objekata sa značajnijim prekograničnim uticajem, ugovorne strane 

mogu zaključiti poseban ugovor“ i da li bi zaključivanje predmetnog posebnog ugovora trebalo da 

bude obavezno. 

Nakon rasprave, jednoglasno je:  

- prihvaćen tekst Nacrta ugovora između Vlade Crne Gore i Vijeća ministara Bosne i Hercegovine 

o međusobnim odnosima u oblasti upravljanja vodama od zajedničkog interesa, uz izmjene člana 

9 stav 2, koji treba da glasi: „Za izgradnju, korišćenje i održavanje pojedinih značajnijih vodnih 

objekata, odnosno vodnih objekata sa značajnijim prekograničnim uticajem, ugovorne strane će, 

po potrebi, zaključiti poseban ugovor “; 

- Nacrt ugovora će se uputiti na mišljenje nadležnim institucijama (Ministarstvu kapitalnih 

investicija, Ministarstvu ekologije, prostornog planiranja i urbanizma, Ministarstvu vanjskih 

poslova, Sekretarijatu za zakonodavstvo, Zavodu za hidrometeorologjiu i seizmologiju, Agenciji 

za zaštitu životne sredine, Upravi za vode), a nakon toga isti uputiti u proceduru usvajanja Vladi 

Crne Gore. 



 

3. Izgradnja privremene brane na Morači kao jedna od aktivnosti na rješavanju problema 

pada izdašnosti izvorišta Bolje sestre - upoznavanje sa tekućim aktivnostima, uloge 

institucija, pravni okviri 

Članica Savjeta za vode g-đa Vesna Bajović upoznala je članove Savjeta sa problematikom pada 

izdašnosti izvorišta Bolje sestre, i aktivnostima koje su planirane od strane DOO „Regionalni 

vodovod Crnogorsko primorje“ za rješavanje ovog problema. Aktivnosti predviđaju: 

- izgradnju privremenog nasipa, kojim bi se djelimično pregradilo korito rijeke Morače u cilju 

analize i pokušaja obezbjeđenja povećanja izdašnosti izvorišta i 

- obezbjeđenje dodatnih količina voda iz neposredne blizine izvorišta Bolje sestre. 

U cilju obezbjeđivanja dodatnih količina vode za ljetnju sezonu kao hitna mjera predviđena je 

izgradnja nasipa - pregrade kojom bi se pokušalo obezbijediti povećanje izdašnosti izvorišta Bolje 

sestre. Regionalni vodovod uputio je dopis kojim se traži postavljanje privremene pregrade, a ako 

bi se pokazala osnovanost, ona bi mogla biti i trajnog karaktera. Na Savjetu je konstatovano da 

se ova pregrada može iskoristiti i u svrhu naturalne regulacije korita rijeke Morače, ali da se mora 

voditi računa o eksplotaciji materijala, vrsti materijala koji će se koristi za izdradnju brane i njenom 

uticaju na status vodnog tijela, vodeći računa o održivosti pregrade i neugrožavanju kapaciteta 

izvorišta Bolje sestre. Za izradu projektne dokumentacije za predmetne radove izdati su vodni 

uslovi od strane Uprave za vode. 

Za dovođenje dodatnih količina voda iz neposredne blizine izvorišta Bolje sestre urađena je 

Studija, kojom je razmatrano sedam varijantnih rješenja i predložena najisplativija varijanta za 

koju je DOO „Regionalni vodovod Crnogorsko primorje“ podnio zahtijev Upravi za vode. To 

rješenje predviđa zahvatanje vode iz neposredne blizine izvorišta Bolje sestre, na šta je iz Uprave 

za vode odgovoreno da su potrebna dodatna objašnjenja i da se mogu iskoristiti hidrogeološke 

analize izdašnosti izvorišta Bolje sestre.  

Na Savjetu je konstatovano da je pitanje vodosnabdijevanja Crnogorskog primorja važno pitanje 

koje se mora rješavati u skladu sa pravilima stuke i u skladu sa analizima, projektima i 

projekcijama, a da se konkretno rješenje sa zahvatanjem vode iz neposredne blizine navedenog 

izvorišta može implementirati u periodu kada je potreba za vodom najizraženija, a bez uticaja na 

status voda Malog blata. 

S tim u vezi, Savjet za vode: 

-  podržava mjere u cilju povećanja kapaciteta vodoizvorišta Bolje sestre; 

- će uputiti apel Ministarstvu unutrašnjih poslova, Komunalnoj policiji i Upravi za inspekcijske 

poslove da se pojačaju aktivnosti na sprječavanju nelegalne eksploatacije materijala iz vodotoka; 

- smatra nužnim da se pooštri kaznena politika u domenu nelegalne eksploatacije materijala iz 

vodotoka, pa s tim u vezi insistira da Ministarsrtvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, kao 

resorno za upravljanje vodama, uputi inicijativu Ministarstvu pravde za dopunu Krivičnog zakonika 

za uvođenje krivičnog djela za protivpravno korišćenje prirodnih sirovina, a u tom okviru i 

nelegalne eksploatacije materijala iz vodotoka. 

 



4. Procjena kapaciteta za implementaciju EU direktiva iz oblasti upravljanja vodama - 

upoznavanje sa odgovornostima, problemi i nedostac 

Uprava za vode je Savjetu za vode predočila nedostatke u sektoru voda (u svim institucijama 

nadležnim za upravljanje vodama) u pogledu kapaciteta za implementaciju EU direktiva iz oblasti 

upravljanja vodama i zatražila da se Savjet za vode uključi i podrži jačanje kapaciteta predmetnih 

institucija.  

Savjet za vode je zaključio da će na narednoj sjednici razmotriti aktivnosti koje je potrebno 

sprovesti u cilju jačanja kapaciteta institucija nadležnih za upravljanje vodama. 

4. Pitanja i predlozi 

Članica Savjeta za vode g-đa Dušica Brnović postavila je pitanje mogućnosti imenovanja još 

jednog člana Savjeta za vode iz Zavoda za hidrometeorologiju i seizmologiju.  

S tim u vezi, obzirom da je Zakonom o vodama definisano da Savjet za vode ima predsjednika i 

deset članova, koji su već imenovani od strane Vlade Crne Gore, Savjet je ocijenio da nije moguće 

imenovati još jednog člana, ali je naglašeno da su sjednice Savjeta otvorene za javnost i da na 

iste mogu, po potrebi, biti pozivani i prisustvovati zainteresovani stručnjaci iz raznih oblasti. 

III.   Savjet za vode je svoju III sjednicu, održao 10.11.2022. godine. Na ovoj sjednici Savjet je 

razmatrao sljedeća pitanja: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode; 
2. Nelegalna eksploatacija rječnih nanosa iz vodotoka – upoznavanje sa aktivnostima 
operativnog međuresorskog tima za preduzimanje konkretnih pravnih radnji sa ocjenom 
stanja i predlogom mjera;              
3. Procjena kapaciteta za implementaciju EU direktiva iz oblasti upravljanja vodama - 
upoznavanje sa odgovornostima, problemi i nedostaci;  
4. Pitanja i predlozi. 

 
Rad Savjeta po usvojenim tačkama dnevnog reda: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode 

Savjet za vode je jednoglasno usvojio zapisnik sa svoje II sjednice, održane 30.06.2022. godine. 

2. Nelegalna eksploatacija rječnih nanosa iz vodotoka – upoznavanje sa aktivnostima 

operativnog međuresorskog tima za preduzimanje konkretnih pravnih radnji sa ocjenom 

stanja i predlogom mjera              

Predsjednik Savjeta za vode, g-din Željko Furtula je upoznao prisutne sa aktivnostima na 

suzbijanju nelegalne eksploatacije rječnih nanosa. Dostavljena je Informacija Vladi o predviđenim 

aktivnostima, koja je usvojena i tom prilikom su donijeti zaključci za realizaciju tih aktivnosti. 

Takođe, Vlada je donijela još jedan zaključak kojim je utvrđen raskid Ugovora sa “Montenegro 

Petrolom” o zakupu nepokretnosti. Održan je sastanak gdje je formiram Operativni međuresorski 

tim koji se sastoji od 14 predstavnika iz različitih institucija u cilju rješavanja postojećeg problema. 

Na sjednici je rečeno da bi najveću ulogu u suzbijanju nelegalne eksploatacije rječnog nanosa 

trebalo da imaju organi policije i tužilaštva. 

 



Nadalje je predloženo da se aplicira kod evropskih fondova kako bi se obezbijedila sredstva za 

sanaciju rječnih korita koja su devastirana nelegalnom eksploatacijom. 

Takođe je istaknuto da projekat regulacije vodotoka postoji, ali je problem u tome što se 

devastacija i dalje dešava, ali na zemljištu koje nije vodno. Iz tog razloga je potrebno da se prvo 

zaustavi nelegalna eksploatacija pa da se onda radi na regulaciji vodotoka. 

U nedostatku podataka, a sve u cilju regulacije vodotoka neophodno je da ZHMS napravi procjenu 

nanosa, odnosno koliko ima materijala u rječnom koritu. 

Predloženo je da se postojeći projekti regulacije inoviraju kako bi se vidjelo pravo stanje na terenu. 

Ponovo je naglašen problem neizgrađenosti institucija, naročito u Upravi za vode i Upravi za 

inspekcijske poslove kada je u pitanju inspekcija za vode, kao i da u Operativnom timu treba da 

učestvuje i predstavnik iz Ministarstva ekonomskog razvoja, iz oblasti rudarstva. 

Između ostalog, postavljeno je pitanje u vezi sanacije mreže za vodosnabdijevanje Pljevalja iz 

akumulacije Otilovići s obzirom da su gubici na mreži 80%. Rečeno je da je uvedena obaveza 

ispitivanja vode za piće na legionelu iz razloga što je voda koja se zagrijeva putem solarnih 

panela, koji postižu temperaturu od 20 0C - 50 0C, podložna razvoju bakterije legionela koja 

opstaje na toj temperaturi. 

Konstatovano je da inspektor rudarstva ima nadležnosti po pitanju eksploatacije mineralnih 

sirovina (pijesak i šljunak) i da je neophodno obezbijediti čuvara voda. 

Savjet za vode podržava aktivnosti Operativnog tima za suzbijanje nelegalne eksploatacije 

pijeska i šljunka. 

3. Procjena kapaciteta za implementaciju EU direktiva iz oblasti upravljanja vodama - 

upoznavanje sa odgovornostima, problemi i nedostaci 

Predloženo je da se kod Evropske komisije aplicira za sredstva koja su potrebna za 

implementaciju direktiva o vodama kao i uključivanje lokalnih samouprava u implementaciju 

direktiva. 

Postavljeno je pitanje o neophodnosti formiranja državnog preduzeća za vodoprivredu koje bi 

imalo jak budžet za finansiranje. 

Savjet za vode je upoznat sa činjenicom da su počela istraživanja mikro-plastike u moru koji 

predstavlja veliki problem za životnu sredinu. 

Savjet za vode apeluje da se jačaju administrativni i finansijski kapaciteti, naročito u Upravi za 

vode. 

Savjet za vode takođe apeluje na uključivanje lokalnih samouprava za implementaciju direktiva o 

vodama. 

4. Pitanja i predlozi 

Pod ovom tačkom dnevnog reda nije bilo rasprave. 

 



IV.   Savjet za vode je svoju IV sjednicu, održao 27.12.2022. godine. Na ovoj sjednici Savjet je 

razmatrao sljedeća pitanja: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode; 
2. Informisanje o aktivnostima Crnogorske komisije za saradnju o vodoprivrednim odnosima    
sa Republikom Albanijom;              
3. Dogovor o daljim aktivnostima;  
4. Pitanja i predlozi. 

 
Rad Savjeta po usvojenim tačkama dnevnog reda: 

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice Savjeta za vode 

Savjet za vode je jednoglasno usvojio zapisnik sa svoje III sjednice, održane 10.11.2022. godine. 

2. Informisanje o aktivnostima Crnogorske komisije za saradnju o vodoprivrednim 

odnosima sa Republikom Albanijom  

Predsjednik Savjeta za vode, g-din Željko Furtula je upoznao prisutne sa zahtjevom koji je upućen 

od strane Republike Albanije, a koji se odnosi na dobijanje saglasnosti za izgradnju mHE na lijevoj 

pritoci rijeke Cijevne (oblast Tamare) na teritoriji Albanije. Takođe je upoznao sa tim da je 

albanska strana izjavila da je kod njih donijet moratorijum na izgradnju mHE. U međuvremenu je 

međutim donijeta Odluka i urađena strateška procjena uticaja na životnu sredinu na elaborat o 

izgradnji mHE (12 MW).  

S tim u vezi, Savjet za vode:  

-  apeluje da albanska strana ispoštuje zakonom propisane obaveze;  

- izražava zabrinutost kada je u pitanju izgradnja mHE jer se ne radi o maloj hidroelektrani kao 

što je predstavljeno (12 MW);   

- smatra potrebnim da se postave mjerne stanice kako bi se pratilo nulto stanje i stanje 

biodiverziteta na crnogorskoj i albanskoj strani;  

- ukazuje na potrebu da Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede uputi zahtjev 

Ministarstvu ekologije, prostornog planiranja i urbanizma za davanje mišljenja na izgradnju mHE 

na datoj lokaciji u Albaniji. 

3. Dogovor o daljim aktivnostima 

Istaknuto je da rijeka Cijevna prihranjuje izvorišta koja se koriste za vodosnabdijevanje u Crnoj 

Gori i da bi veliki zahvati u Albaniji uticali na bilans voda rijeke Cijevne. Iz tog razloga, neophodno 

je zauzeti stav po tom pitanju kad se dobije mišljenje Ministarstva ekologije, prostornog planiranja 

i urbanizma na izgradnju predmetne mHE. 

4. Pitanja i predlozi 

Postavljeno je pitanje mutnoće u vodi za piće u opštinama Berane i Rožaje. Neophodno je da sva 

vodoizvorišta imaju određene zone sanitarne zaštite kako bi bila pravilno zaštićena.  

Predloženo da se organizuju radionice za građane kako bi se upoznali sa preventivnim mjerama 

zaštite vode za piće. 



 

*      *     * 

 

Zaključke donijete u vezi sa navedenim pitanjima odnosno temama, Savjet je blagovremeno 

realizovao ili je o istima upoznao subjekte nadležne za njihovu realizaciju. O nekim pitanjima, po 

prirodi stvari, aktivnosti će se nastaviti u kontinuitetu i u narednom mandatnom periodu. 

III.  SARADNJA I OBAVJEŠTAVANJE JAVNOSTI 
 

U svom radu Savjet je ostvario punu saradnju sa Ministarstvom poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede, koje je zakonom i zaduženo da obavlja stručne i administrativno-tehničke poslove 

za potrebe Savjeta, a potom i sa Upravom za vode, kao specijalizovanim državnim organom za 

upravljanje vodama. Pored ovih organa, Savjet je ostvario čvrstu saradnju sa Ministarstvom 

ekologije, prostornog planiranja i urbanizma i Ministarstvom kapitalnih investicija, budući na 

brojne kompetencije koje ova ministarstva, s obzirom na međuzavisnost voda, životne sredine pa 

i energetike, u skladu sa zakonom, u ovim oblastima imaju. Naravno tu su i brojni drugi organi na 

državnom i lokalnom nivou, zavisno od teme odnosno predmeta interesovanja kojima se Savjet 

bavio.  

Rad Savjeta je praćen uz evidentno interesovanje medijske i stručne javnosti. To je omogućeno 

javnošću rada, za što su Savjet i njegovi članovi davali odgovarajući doprinos. 

IV.  ZAKLJUČAK 
 

Savjet za vode je u 2022. godini razmotrio i zauzeo stavove odnosno dao mišljenja (uključujući 

primjedbe, predloge ili sugestije) o brojnim značajnim i aktuelnim pitanjima iz okvira svoje 

nadležnosti, dajući time očekivani doprinos kreiranju adekvatnih rješenja i politike u oblasti voda, 

kao i drugim oblastima u dijelu njihovog međusobnog uticaja. Na taj način, Savjet je potvrdio svoju 

nezaobilaznu ulogu u oblasti svog djelovanja, čime je na najbolji način ostvario svoju zakonom 

predviđenu ulogu. 

 

 

 

Podgorica, aprila 2023. godine 

 

 

 

 

 

 


